
T-108. 2021.09.19. Az álmokról.

Kedves Szülők és Gyerekek!

József történetét ott hagytuk abba, hogy börtönbe került, de Isten ott is vele volt. 1Móz 40. r.
arról ír, hogy a börtönben volt két nevezetes fogoly, a fáraó két főembere: főpohárnoka és fő-
sütőmestere.

Abban az időben ezek nagyon fontos megbízatások voltak. A főpohárnok dolga az volt, hogy
a fáraó a legjobb borokat kapja, és nagy valószínűséggel arra is vigyáznia kellett, nehogy
valaki a borba mérget tegyen, és a fáraó emiatt beteg legyen, vagy meghaljon. A fő-
sütőmesternek is ugyanez volt a feladata, csak nem a bor, hanem a kenyér és a sütemények
területén. Az Ige arról ír, hogy a fáraó valami miatt megharagudott mindkettőjükre, és
börtönbe vetette őket. Oda, ahol József volt, és József nekik is szolgált.
Egy reggel Józsefnek feltűnt, hogy mind a két főember szomorú, és megkérdezte tőlük, hogy
mi ennek az oka. Azt felelték, hogy álmot láttak, és nincs, aki megfejtse. Mielőtt rátérnénk
arra, hogy mit álmodtak, szeretnék néhány dolgot elmondani általában az álmokról, a
Bibliában adott kijelentések alapján.

Nyilván ti is szoktatok álmodni, és tudjátok, hogy az álom sokszor eléggé furcsa, néha
nagyon zavaros. Emiatt a mai emberek egy része nem tulajdonít az álomnak semmi
jelentőséget. Más részük azonban túlságosan is fontosnak tartja, és sokat foglalkozik vele. De
nézzük, mit mond az Ige az álmokról!

Az ószövetség idején Isten sok emberhez szólt álom által. Pl. Ábrahámhoz, Jákóbhoz. De
szólt másokhoz is, pl. Abimélekhez, Gérár királyához. Korábban olvastuk, hogy József is
álom által tudta meg, mit tesz vele Isten, hogy meghajolnak majd előtte a testvérei. Ehhez a
két főemberhez is álomban szólt Isten, és később majd arról olvasunk, hogy magának a
fáraónak is álomban jelentett ki Isten fontos dolgokat. A fáraó és a főemberei nem értették
meg Isten üzenetét, csak József magyarázata által.

Azt kérdezitek talán: Szól-e most Isten álom által? Szól, de ritkán. Mert most elsősorban az
Ige által szól. Ha azonban valaki nem hallgatja az Igét, és a lelkiismeretére sem hallgat,
megtörténhet, hogy Isten álomban meginti, hogy térjen meg. Olyan is előfordul, ha ritkán is,
hogy a hívő emberekhez is szól Isten álom által, ha az Igéből nem kap eligazítást. Pl., Egri
Sándor bácsi leírta az életrajzában, hogy amikor Dobozon laktak, egyszer mintha egy belső
hang azt mondta volna, hogy Dobozról el kell költözniük. Aztán sokszor előjött ez a
gondolat. Végül imádkozott, hogy ha ez az Úr akarata, akkor erősítse meg ebben. Ekkor két
éjjel is egymás után majdnem ugyanazt álmodta, hogy egy idegen helyen járt, és oda
költöztek. Ezt az Úrtól vette, és valóban el is költöztek Kunágotára.
Istennek álom általi üzenete ma nagyon ritka. Ismétlem, ma elsősorban az Ige által szól, amit
a Szent Szellem tesz élővé. Ha ennek a mai kornak vége lesz, ismét nagyobb szerepe lesz az
álmoknak. Apcs 2:17-ben olvassuk: És lészen az utolsó napokban, ezt mondja az Isten, … a ti
véneitek álmokat álmodnak.

Most azonban vigyázni kell, hogy milyen jelentőséget tulajdonítunk az álmainknak. Csak
azok az álmok lehetnek Isten üzenetei, amelyek egyeznek az Igével. Ami nem egyezik az
Igével, vagy éppen ellentétes azzal, arra az álomra nem szabad hallgatni, mert az álmainkban
sokszor megjelenik az ember bűnös vágya, kívánsága is.
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